

Do druku nr 856

Warszawa, dnia 4 grudnia 2024 r.

Poprawki

**zgłoszone w czasie drugiego czytania w dniu 4 grudnia 2024 r.
do rządowego projektu ustawy o zmianie ustawy o rehabilitacji zawodowej i
społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych
(druki nr 852 i 856)**

1) w art. 1 pkt 1 nadać brzmienie:

„1) w art. 26a:

a) ust. 1 otrzymuje brzmienie:

„1. Pracodawcy przysługuje ze środków Funduszu miesięczne dofinansowanie do wynagrodzenia pracownika niepełnosprawnego, o ile pracownik ten został ujęty w ewidencji zatrudnionych osób niepełnosprawnych, o której mowa w art. 26b ust. 1. Miesięczne dofinansowanie do wynagrodzenia pracownika niepełnosprawnego, zwane dalej „miesięcznym dofinansowaniem”, przysługuje w kwocie odnoszonej do minimalnego wynagrodzenia za pracę ustalanego zgodnie z przepisami wydanymi na podstawie art. 2 ust. 5 ustawy z dnia 10 października 2002 r. o minimalnym wynagrodzeniu za pracę (Dz. U. z 2020 r. poz. 2207 oraz z 2023 r. poz. 1667):

- 1) 60 % minimalnego wynagrodzenia za pracę – w przypadku osób niepełnosprawnych zaliczonych do znacznego stopnia niepełnosprawności;
- 2) 35 % minimalnego wynagrodzenia za pracę – w przypadku osób niepełnosprawnych zaliczonych do umiarkowanego stopnia niepełnosprawności;
- 3) 15 % minimalnego wynagrodzenia za pracę – w przypadku osób niepełnosprawnych zaliczonych do lekkiego stopnia niepełnosprawności.”,

b) ust. 1b otrzymuje brzmienie:

„1b. Kwoty, o których mowa w ust. 1, w odniesieniu do osób niepełnosprawnych, którym orzeczono chorobę psychiczną, upośledzenie umysłowe, całościowe zaburzenia rozwojowe lub epilepsję oraz niewidomych, zwiększa się o:

- 1) 35 % minimalnego wynagrodzenia za pracę w przypadku osób niepełnosprawnych zaliczonych do znacznego stopnia niepełnosprawności;
- 2) 25 % minimalnego wynagrodzenia za pracę w przypadku osób niepełnosprawnych zaliczonych do umiarkowanego stopnia niepełnosprawności;

- 3) 15 % minimalnego wynagrodzenia za pracę w przypadku osób niepełnosprawnych zaliczonych do lekkiego stopnia niepełnosprawności.”;”;

– KP Razem

–

- 2) w art. 1 w pkt 1 po lit. a dodać lit. aa i ab w brzmieniu:

„aa) w ust. 1a¹ pkt 3 otrzymuje brzmienie:

„3) jeżeli miesięczne koszty płacy zostały poniesione przez pracodawcę z uchybieniem terminów, wynikających z odrębnych przepisów, przekraczającym 14 dni, z zastrzeżeniem ust. 1a² i 1a³.”,

ab) po ust. 1a² dodaje się ust. 1a³ w brzmieniu:

„1a³. Nie uważa się za uchybienie terminu, o którym mowa w ust. 1a¹ pkt 3 opłacenia zadłużenia z tytułu składek, powstałego w wyniku złożenia dokumentów korygujących dokumenty rozliczeniowe po stwierdzeniu nieprawidłowości przez Zakład Ubezpieczeń Społecznych w drodze kontroli lub po wyroku sądu, w terminie 14 dni od dnia otrzymania zawiadomienia Zakładu Ubezpieczeń Społecznych o stwierdzonym zadłużeniu.”;”;

– KP PiS

–

- 3) w art. 2:

a) w ust. 1 po wyrazach „od miesiąca lipca 2024 r.” wstawić przecinek i dodać wyrazy „pod warunkiem utrzymania poziomu zatrudnienia osób niepełnosprawnych z miesiąca lipca 2024 r. do dnia 1 stycznia 2025 r.”,

b) po ust. 1 dodać ust. 1a w brzmieniu:

„1a. Przez utrzymanie poziomu zatrudnienia rozumie się utrzymanie liczby ubezpieczonych osób niepełnosprawnych zgłoszonych do dobrowolnych ubezpieczeń społecznych, obowiązkowych ubezpieczeń społecznych oraz wyłączenie ubezpieczenia zdrowotnego.”.

– KP KO

–

Sporządzono w Biurze Legislacyjnym